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PROTOKÓŁ Nr XXV/2012 
z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 

w dniu 10 lipca 2012 roku 
 
Sesja odbywała się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 1500 – 1745 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
Otwarcia XXV Sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dokonała Przewodnicząca Rady 
Miejskiej Pani Maria Lipka-Stępniewska. Powitała radnych oraz gości zaproszonych, po 
czym stwierdziła na podstawie listy obecności wystarczającą liczbę radnych do 
podejmowania prawomocnych uchwał. Na sesji obecnych było 11 radnych. Radni nieobecni: 
Marta Baryłka, Janusz Grzesiak, Małgorzata Janoska,  Zofia Skóra. 
Lista obecności radnych oraz gości załączona została do protokołu. 
Wśród gości obecni byli: 
Henryk Karcz i Lech Jaros, - radni Powiatu Zawierciańskiego  
oraz władze Miasta i Gminy Ogrodzieniec i sołtysi z tereny Miasta i Gminy Ogrodzieniec. 
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
Sekretarz Miasta i Gminy pan Dariusz Ptaś wniósł o poszerzenie porządku obrad o dodatkowe 
dwa projekty uchwały w następujących sprawach:  
1. w sprawie zatwierdzenia projektów dla Działania 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na 

obszarach  wiejskich,  Priorytetu  IX  Programu  Operacyjnego  Kapitał Ludzki  w  
województwie śląskim,  

2. w sprawie zmiany uchwały Nr LVIII/430/2010 Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 21 
września 2010r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Edukacyjnej w Gieble gm. 
Ogrodzieniec.  

Sekretarz MiG w uzasadnieniu podał. Pierwszy projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
projektów działania oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich - w projekcie tym 
gmina uczestniczy na zasadzie partnerstwa. Projekt adresowany jest do mieszkańców Gminy 
Ogrodzieniec i realizowany będzie na terenie Gminy Ogrodzieniec. Projekt ma na celu 
podniesienie aktywności edukacyjnej mieszkańców gminy i zdobycie wiedzy w zakresie 
znajomości języka angielskiego oraz poznania podstaw obsługi komputera. Z kolei drugi 
projekt uchwały dot. sprzedaży niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. 
Edukacyjnej w Gieble - W uchwale Nr LVIII/430/2010 Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu z dnia 
21 września 2010r. omyłkowo wpisano: nieruchomość jest zabudowana jednopiętrowym 
budynkiem z czterema lokalami mieszkaniowymi o powierzchni użytkowej 112,83 mkw. oraz 
zabudowaniami gospodarczymi o powierzchni użytkowej 40,16 mkw. zamiast: nieruchomość 
jest zabudowana jednopiętrowym budynkiem z czterema lokalami mieszkaniowymi o 
powierzchni użytkowej 184,98 mkw. 

Radny Fabiańczyk Zbigniew zgłosił uwagę dotyczącą punktu 14 porządku obrad - Podjęcie 
uchwały w sprawie Programu Ochrony Środowiska dla Miasta i Gminy Ogrodzieniec na lata 
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2012-2015 z uwzględnieniem perspektywy do 2019. Radny wskazując na IV Rozdział 
Programu w którym była mowa o obszarach Natura 2000 zaznaczył, że w Programie są 
wskazane terenach objęte obszarem Natura 2000 i są to tereny w naszej gminie, a zatem 
powinny być przeprowadzone konsultacje z mieszkańcami, z właścicielami tych terenów, a 
skoro konsultacji nie było należy wycofać uchwałę z porządku obrad lub wykreślić zapis o 
terenie objętym Naturą 2000 z uchwały.  
 
Sekretarz przekonywał aby nie wycofywać uchwały z porządku obrad - wskazywał na fakt iż 
mamy ustawowy obowiązek oraz terminy zatwierdzenia Programu dlatego lepiej byłoby 
wycofać zapis z Programu ale sam Program pozostawić czyli pozostawić uchwałę w porządku 
obrad. Dodał jednocześnie, że sprawa poruszona przez radnego Fabiańczyka zostanie 
rozeznana i wyjaśniona, wnosi jednak aby na dzisiejszej sesji zatwierdzić Programu Ochrony  
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła – zatem w porządku obrad pozostaje uchwała dot. 
Programu Ochrony Środowiska. Porządek obrad poszerzony o dwa dodatkowe projekty 
uchwał został przyjęty przez radnych jednomyślnie stwierdziła Przewodnicząca Rady .  
Oba projekty dodatkowych uchwał zostały rozdane radnym podczas sesji. 
 
Dodatkowe uchwały wprowadzono do porządku obrad jako pkt. 15 uchwała w sprawie 
zatwierdzenia projektów dla Działania 9.5 Oddolne inicjatywy edukacyjne na obszarach 
wiejskich, Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki w województwie śląskim. 
oraz pkt.16 Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LVIII/430/2010 Rady Miejskiej w 
Ogrodzieńcu z dnia 21 września 2010r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
przetargu niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Edukacyjnej w Gieble gm. 
Ogrodzieniec.  
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

niezabudowaną nieruchomość położoną przy ul. Krakowskiej w Podzamczu 
stanowiącą własność Gminy Ogrodzieniec.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowaną nieruchomość położoną przy ul. Krakowskiej w Podzamczu 
stanowiącą własność Gminy Ogrodzieniec. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowaną nieruchomość położoną przy ul. Krakowskiej w Podzamczu 
stanowiącą własność Gminy Ogrodzieniec. 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży samodzielnego lokalu mieszkalnego  
Nr 11 w bloku Nr 7 oraz udziałów w częściach wspólnych tego budynku wraz z 
oddaniem w użytkowanie wieczyste działki nr 3030/12 o pow. 1407 m2. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży samodzielnego lokalu mieszkalnego Nr 6 w 
bloku Nr 7 oraz udziałów w częściach wspólnych tego budynku wraz z oddaniem w 
użytkowanie wieczyste działki nr 3030/12 o pow. 1407 m2. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości składki członkowskiej na rok 2012 
dla Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Perła Jury” w Łazach.  

11.  Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia ze Stowarzyszenia Gmin Polska Sieć 
“Energie Cities” 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Ogrodzieniec do Śląskiego 
Związku Gmin i Powiatów . 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu 
Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Ogrodzieńcu. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie Programu Ochrony Środowiska dla Miasta i Gminy 
Ogrodzieniec na lata 2012-2015 z uwzględnieniem perspektywy do 2019 roku. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektów dla Działania 9.5 Oddolne 
inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich, Priorytetu IX Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki w województwie śląskim. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LVIII/430/2010 Rady Miejskiej w 
Ogrodzieńcu z dnia 21 września 2010r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w 
drodze przetargu niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Edukacyjnej w 
Gieble gm. Ogrodzieniec 

17. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Burmistrza.  
18. Wnioski i oświadczenia.  
19. Zamkniecie obrad. 

 

Z uwagi na nieobecność na sesji Wiceprzewodniczących Rady, Przewodnicząca Rady Maria 
Lipka-Stępniewska poprosiła radnego Krzysztofa Apla do pomocy w prowadzeniu obrad (w 
szczególności do obliczania głosów przy podejmowaniu uchwał oraz prezentowania uchwał). 

 
Ad. 3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Protokół z sesji Rady nr XXIII/2012 z dnia 12 czerwca 2012 roku został przyjęty przez 
radnych bez uwag, jednogłośnie. Za przyjęciem protokołu głosowało 11 radnych. 
Protokół z nadzwyczajnej sesji Nr XXIV/2012 z dnia 3 lipca 2012 roku został przyjęty przez 
radnych bez uwag, jednogłośnie. Za przyjęciem protokołu głosowało 11 radnych. 
 
 
Ad. 4 
Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał.  
 
14 czerwca w Kancelarii Notarialnej w Zawierciu została podpisana umowa na sprzedaż  
działki gminnej przy ul. Mieszka I oraz działki inwestycyjnej na terenach byłej Cementowni  
„Wiek”. 
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1-3 czerwca w Rybniku odbył się III Otwarty Międzynarodowy Puchar Polski „Złota Lira”, 
na którym wystąpił Zespół Mażoretek „Fantazja” z Ogrodzieńca. Grupa młodsza „kadetki” 
zajęła wysokie III miejsce, grupa starsza „juniorki” miejsce szóste. Poziom Pucharu był 
bardzo wysoki, oprócz zespołów z kraju wystąpiły także mażoretki z zagranicy, m.in. z 
Czech, Ukrainy, Węgier, Słowacji.  

22 czerwca odbyło się spotkanie z wykonawcą Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta i 
Gminy Ogrodzieniec, dotyczyło ono przystąpienia do aktualizacji tego dokumentu. Wielu 
radnych oraz Komisja Strategii i Rozwoju i radny Szczygieł wnioskowali o aktualizację 
Programu. Wykonawca Projektu bezpłatnie dokona aktualizacji, która dotyczyć będzie całej 
gminy Rozesłaliśmy informacje w tym temacie do zainteresowanych - cała procedura musi 
być uwzględniona - czekają nas uzgodnienia, ale miejmy nadzieję, że jeszcze w tym roku 
będzie przygotowana w tej sprawie uchwała. 

27 czerwca odbyło się posiedzenie Rady Społecznej SPZOZ, na którym omówiono bieżące 
sprawy. 
 
29 czerwca we wszystkich szkołach pożegnano rok szkolny 2011/2012. Z tej okazji odbyły 
się uroczyste akademie z udziałem władz gminy oraz rodziców. Najlepsi uczniowie otrzymali 
Nagrody Burmistrza oraz nagrody dyrektorów szkół. Dla uczniów za osiągnięcia sportowe, 
czytelnicze oraz biorących w szkolnych akcjach i konkursach ufundowane zostały nagrody i 
dyplomy. 
 
29 czerwca zakończono prace związane z oczyszczaniem terenów po byłym zakładzie 
produkcyjnym PMIB Izolacja i przekazanie oczyszczonego terenu Staroście 
Zawierciańskiemu. Obecnie teren wolny jest od odpadów azbestowych i możliwe jest jego 
wykorzystanie jako działka inwestycyjna z przeznaczeniem pod działalność gospodarczą. 
 
Przetargi 
dniu 30.06.2012 r. zakończono roboty budowlane na budynku komunalnym przy ul. 
Słowackiego 7 w Ogrodzieńcu w ramach inwestycji pn. „Zmiana konstrukcji i azbestowego 
pokrycia dachów wraz z utylizacją na budynkach mieszkalnych wielorodzinnych - Wspólnot 
Mieszkaniowych w Ogrodzieńcu przy ulicy Słowackiego”, współfinansowanej przez Unię 
Europejską z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2007-2013 . Prace trwały trzy 
miesiące. Zostały wykonane nowe kominy i pokrycie dachowe. Nadal trwają prace na 
budynkach Nr 8 i 12. 
Prace na budynku Nr 2 i 3 zostały wstrzymane z powodu niesolidnego wykonawcy trwa 
postępowanie mające na celu wyłonienie nowego wykonawcy. Wkrótce rozpoczną się prace 
na budynku Nr 11. Planowany termin zakończenia całej inwestycji przypada na koniec 
października 2012 r. 
 
Ogłoszony został przetarg na budowę nowego chodnika jednostronnego, o szerokości 2,0 m 
za istniejącym rowem drogowym, wzdłuż drogi wojewódzkiej 790 w miejscowości Giebło 
Kolonia - etap I budowa chodnika po stronie (południowej) prawej drogi wojewódzkiej nr 
790. Inwestycja obejmuje: budowę chodnika, remont rowu drogowego, zabezpieczenie i 
ewentualną przebudowę kolidujących urządzeń obcych, karczowanie korzeni po wycince 
drzew i krzewów. 



Strona 5 z 14 
 

 
W kwestii remontu dróg gminnych – posiadamy wykonane kosztorysy na remont części dróg 
gminnych (dokumentacja jest na 11 dróg). Burmistrz wymienił które odcinki i drogi posiadają 
dokumentacje oraz podał ogólny koszty prac remontowych, po czym przypomniał jaka kwota 
została zaplanowana w budżecie gminy na ten rok na remonty dróg i przedstawił propozycje 
robót przewidzianych do wykonania w tym roku w ramach posiadanych środków 
budżetowych - dotyczyło to następujących odcinków na drogach: droga do Józefowa, ul. 
Sobieskiego oraz I odcinek ul. Wodnej do rozwidlenia drogi, oraz ewentualnie jeśli przy 
przetargu będą oszczędności może uda się jeszcze zrobić parking przy Cmentarzu w 
Ogrodzieńcu. Burmistrz wspomniał przy tym o potrzebie zatrudnienia w Urzędzie MiG 
specjalisty od dróg – informacja w tej sprawie zostanie podana w Gazecie Ogrodzienieckiej  
 
Trwają prace w zakresie przygotowania przetargu na wybór wykonawcy projektu 
„Przygotowanie terenów inwestycyjnych w centrum Jury Krakowsko-Częstochowskiej” 
dofinansowanego z Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka 2007-2013.Teren ten 
dotyczy gruntów położonych na terenie miasta po byłej Cementowni „Wiek” wraz z 
zapleczem logistycznym, przejętych przez Gminę Ogrodzieniec po likwidacji zakładu. 
Ogólna ich powierzchnia wynosi 25,2217 ha i składa się z dwóch części przedzielonych drogą 
wojewódzką i krajową. Przedmiot zamówienia obejmował będzie: 1) Wykonanie badań 
geotechnicznych dla tego terenu, 2) Opracowanie ogólnej oceny atrakcyjności inwestycyjnej 
terenów w tym analiza regionu jako miejsca lokalnej inwestycji, 3) Opracowanie informacji o 
klimacie inwestycyjnym dla Ogrodzienieckiej Strefy Inwestycyjnej .Wyniki tych opracowań 
przygotowane i przedstawione będą w postaci prezentacji podczas spotkania dla samorządu 
gminnego, przedstawicieli lokalnego biznesu i mieszkańców. Przygotowane będą również 
materiałów do publikacji dla Internautów na stronie internetowej Gminy. 
4) Wykonanie koncepcji zagospodarowania terenu wynikającej z aktualnej atrakcyjności 
inwestycyjnej, w tym oceny stanu infrastruktury technicznej, opracowanie analizy kosztowej 
uzbrojenia, itp. (będą to propozycje i opracowania, optymalnej z punktu widzenia rozwoju 
gospodarczego gminy koncepcji zagospodarowania przyszłych terenów pod inwestycje.  
Wykonane koncepcje: urbanistyczna, architektoniczna i zagospodarowania terenu poddane 
zostaną konsultacjom społecznym. Przewidujemy dwie konsultacje dotyczące koncepcji 
zagospodarowania terenów inwestycyjnych tj. pierwsza na podstawie zebranych informacji i 
wykonanych opracowań, druga po uwzględnieniu uwag i wniosków wynikających z pierwszej 
konsultacji. Wykonane koncepcje poddane zostaną opinii przez Zespół Ekspertów składający 
się ze specjalistów zajmujących się rozwojem gospodarki, Koncepcja zagospodarowania 
terenów inwestycyjnych podlegać będzie zatwierdzeniu w drodze uchwały przez Radę 
Miejską po uzyskaniu opinii Zespołu Ekspertów.  
5) Opracowanie raportu o barierach inwestycyjnych, 6) Wykonanie projektu budowlanego i 
wykonawczego sieci wodociągowej wraz z kosztorysami i specyfikacjami technicznymi 
wykonania i odbioru robót. 7) Wykonanie projektu budowlanego i wykonawczego kanalizacji 
sanitarnej wraz z kosztorysami i specyfikacjami technicznymi wykonania i odbioru robót. 8) 
Wykonanie projektu budowlanego i wykonawczego kanalizacji deszczowej wraz z 
kosztorysami i specyfikacjami technicznymi wykonania i odbioru robót 9) Wykonanie 
projektu budowlanego i wykonawczego drogowego wraz z kosztorysami i specyfikacjami 
technicznymi wykonania i odbioru robót. 10) Wykonanie projektu budowlanego i 
wykonawczego zasilania w energię wraz z kosztorysami i specyfikacjami technicznymi 
wykonania i odbioru robót. 11) Wykonanie projektu budowlanego i wykonawczego 
oświetlenia ulicznego wraz z kosztorysami i specyfikacjami technicznymi wykonania i 
odbioru robót. 12) Opracowanie raportu o oddziaływaniu na środowisko naturalne, 13) 
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Opracowanie strategii promocji terenów inwestycyjnych, 14) Opracowanie studium 
wykonalności, 15) Informator dla inwestora.  
Termin realizacji całości zamówienia planowany jest do dnia 30.11.2013 r. z zastrzeżeniem, 
że wydzielone etapy wykonane będą w terminie do 31.12.2012 r. – I etap – wykonanie prac 
koncepcyjnych - zakończonych podjęciem uchwały zatwierdzającej przyjętą koncepcję 
zagospodarowania terenów inwestycyjnych. II etap zakończony pozwoleniami na budowę 
oraz działaniami promocyjnymi do dnia 30.11.2013r.  
 
 
Ad.5 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowaną nieruchomość położoną przy ul. Krakowskiej w Podzamczu stanowiącą 
własność Gminy Ogrodzieniec.  
 
Projekt uchwały został omówiony przez Sekretarz Miasta i Gminy Pana Dariusza Ptasia. 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji rady i zyskał pozytywną opinię. Radny Apel 
Krzysztof odczytał projekt uchwały. Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta, za jej przyjęciem głosowało 10 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 
W głosowaniu uczestniczyło 11 radnych.  
Uchwale nadano Nr XXV/211/2012 
 
Ad.6 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowaną nieruchomość położoną przy ul. Krakowskiej w Podzamczu stanowiącą 
własność Gminy Ogrodzieniec. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Sekretarz Miasta i Gminy Pana Dariusza Ptasia. 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji rady i zyskał pozytywną opinię. Radny Apel 
Krzysztof odczytał projekt uchwały. Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta, za jej przyjęciem głosowało 10 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 
W głosowaniu uczestniczyło 11 radnych.  
Uchwale nadano Nr XXV/212/2012 
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
niezabudowaną nieruchomość położoną przy ul. Krakowskiej w Podzamczu stanowiącą 
własność Gminy Ogrodzieniec. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Sekretarz Miasta i Gminy Pana Dariusza Ptasia,  
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji rady i zyskał pozytywną opinię. Radny Apel 
Krzysztof odczytała projekt uchwały. Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta, za jej przyjęciem głosowało 10 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 
W głosowaniu uczestniczyło 11 radnych.  
Uchwale nadano Nr XXV/213/2012 
 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxv_211_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxv_212_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxv_213_2012.pdf
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Ad.8 
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży samodzielnego lokalu mieszkalnego  
Nr 11 w bloku Nr 7 oraz udziałów w częściach wspólnych tego budynku wraz z 
oddaniem w użytkowanie wieczyste działki nr 3030/12 o pow. 1407 m2. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Sekretarz Miasta i Gminy Pana Dariusza Ptasia, 
który miedzy innymi zaznaczył – sprzedaż dotyczy mieszkania w bloku komunalnym 
stanowiącym własność gminy na rzecz dotychczasowego nabywcy. Uchwała określa co 
stanowi  przedmiot  sprzedaży  -  jest  to  mieszkanie  nr  11  w  bloku  Nr  7  oraz  udziałów  w  
częściach wspólnych tego budynku wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste działki.  
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji rady i zyskał pozytywną opinię. Radny Apel 
Krzysztof odczytał projekt uchwały. Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 11 radnych. 
Uchwale nadano Nr XXV/214/2012 
 
Ad.9 
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży samodzielnego lokalu mieszkalnego Nr 6 w bloku 
Nr 7 oraz udziałów w częściach wspólnych tego budynku wraz z oddaniem w 
użytkowanie wieczyste działki nr 3030/12 o pow. 1407 m2. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Sekretarz Miasta i Gminy Pana Dariusza Ptasia. 
który miedzy innymi zaznaczył – sprzedaż dotyczy mieszkania w bloku komunalnym 
stanowiącym własność gminy na rzecz dotychczasowego nabywcy. Uchwała określa co 
stanowi  przedmiot  sprzedaży  -  jest  to  mieszkanie  nr  6  w  bloku  Nr  7  oraz  udziałów  w  
częściach wspólnych tego budynku wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste działki. 
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji rady i zyskał pozytywną opinię. Radny Apel 
Krzysztof odczytał projekt uchwały. Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 11 radnych. 
Uchwale nadano Nr XXV/215/2012 
 
Ad.10 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości składki członkowskiej na rok 2012 dla 
Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Perła Jury” w Łazach.  
 
Projekt uchwały został omówiony przez Burmistrza, który między innymi wskazał na fakt, iż  
Gmina Ogrodzieniec, jako członek zwyczajny zobowiązana jest do opłacenia rocznej składki 
członkowskiej na 2012r. dla Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania “Perła Jury” z siedzibą 
w Łazach. Zgodnie z uchwałą nr 4/2011 Zarządu Stowarzyszenia LGD “Perła Jury” w Łazach 
z dnia 29 września 2011r. w sprawie składek członkowskich dla Gmin i członków LGD 
„Perła Jury” w Łazach, stawka członkowska dla gmin na 2012r. wynosi 1,00 zł od 
mieszkańca. Do celów obliczenia składki przyjęto ilość mieszkańców w poszczególnych 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxv_214_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxv_215_2012.pdf
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gminach określoną w Lokalnej Strategii Rozwoju - dane GUS na dzień 31.12.2006r., dla 
Gminy Ogrodzieniec określono liczbę mieszkańców 9 587. 
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji rady i zyskał pozytywną opinię Radny Apel 
Krzysztof odczytał projekt uchwały. Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 11 radnych. 
Uchwale nadano Nr XXV/216/2012 
 
Ad.11 
Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia ze Stowarzyszenia Gmin Polska Sieć “Energie 
Cities” 
 
Uzasadnienie merytoryczne uchwały przedstawił Sekretarz Miasta i Gminy pan Dariusz Ptaś, 
który między innymi powiedział – od pewnego czasu gmina nie uzyskuje wyraźnych korzyści 
z tytułu przynależności do Stowarzyszenia. Wiele lat temu gdy wstępowaliśmy do 
Stowarzyszenia prowadzony był remont sieci energetycznej, ale obecnie formy współpracy 
wyczerpała się. Gmina samodzielnie angażuje się w działania zmierzające do poszanowania 
energii - prowadzone były i są nadal prowadzone prace dot. termomodernizacji budynków 
gminnych: szkoły SPZOZ, Dom Kultury, udział w programach związanych z instalacją 
solarów. Składki członkowskie nie są co prawda duże, ale skoro z tytułu przynależności do 
Stowarzyszenia nie zyskujemy wyraźnych korzyści, a Gmina samodzielnie działa w 
prowadzeniu działań zmierzających do poszanowanie energii wydaje się więc niecelowy 
dalszy nasz udział w Stowarzyszeniu.  
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji rady i zyskał pozytywną opinię. Radny Apel 
Krzysztof odczytał projekt uchwały. Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta, za jej przyjęciem głosowało 10, 1 był przeciwko, w glosowaniu 
uczestniczyło 11 radnych . 
Uchwale nadano Nr XXV/217/2012 
 
Ad.12 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Ogrodzieniec do Śląskiego Związku 
Gmin i Powiatów . 
 
Sekretarz Miasta i Gminy Pan Dariusz Ptaś w uzasadnieniu do przedłożonego projektu 
uchwały wskazywał korzyści dla gminy z tytułu udziału w Związku, zaznaczył jednocześnie 
że gmina systematycznie otrzymuje zaproszenia na szkolenia organizowane przez Związek i 
ze szkoleń i seminariów często korzystamy. Problemy rozwiązywane przez Związek zbieżne 
są z naszymi problemami bowiem dotyczą naszego terenu – obszar działania obejmuje nasze 
województwa oraz współpracę powiatów z tego województwa. Szeroka współpraca między 
gminą, a związkiem już istnieje. Ostatnio korzystaliśmy z cyklu szkoleń z zakresu ochrony 
środowiska między innymi dot. obowiązku uchwalenia Programu Ochrony Środowiska przez 
gminy z uwzględnieniem nowych przepisów w tym względzie. Statut Związku dostarczony 
został radnym na płytce dołączonej do projektu uchwały. Składka członkowska w granicach 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxv_216_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxv_217_2012.pdf
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35-39 groszy liczona od 1 mieszkańca - będzie to zatem ok. 3 tyś zł rocznie, ale bardzo 
pomocne są dla naszych pracowników szklenia organizowane przez związek, które dla 
członków związku są bezpłatne.  
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji rady i zyskał pozytywną opinię. Radny Apel 
Krzysztof odczytał projekt uchwały. Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 11 radnych. 
Uchwale nadano Nr XXV/218/2012 
 
Ad.13 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi 
Opieki Zdrowotnej w Ogrodzieńcu. 
 
Uzasadnienie merytoryczne uchwały przedstawił Sekretarz Miasta i Gminy Pan Dariusz Ptaś, 
który między innymi powiedział - podjęcie uchwały w sprawie statutu SPZOZ w 
Ogrodzieńcu i uchylenie uchwały podjętej na sesji 12 czerwca 2012 r. jest związane z tym, że 
statutu taki należy potraktować jako akt prawa miejscowego, wobec czego podlega on 
publikacji i wchodzi w życie 14 dni po publikacji. Ponadto dokonano w treści statutu 
niewielkich zmiany dot. wprowadzenia nowego nazewnictwa dotychczasowych usług oraz 
rozszerzenia schematu organizacyjnego. Nowe zasady opisywania działalności usługowej 
zostały wprowadzone na potrzeby Narodowego Funduszu Zdrowia. Wprowadzono 
uszczegółowione miejsca świadczenia usług zdrowotnych - są to poszczególne gabinety w 
tym gabinety szczepień i punkt poboru badań. W związku z tym nastąpiły zmiany oraz 
rozszerzenie schematu organizacyjnego SPZOZ.  

Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji rady i zyskał pozytywną opinię. Radny Apel 
Krzysztof odczytał projekt uchwały. Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 11 radnych. 
Uchwale nadano Nr XXV/219/2012 
 
Ad.14 
Podjęcie uchwały w sprawie Programu Ochrony Środowiska dla Miasta i Gminy 
Ogrodzieniec na lata 2012-2015 z uwzględnieniem perspektywy do 2019 roku. 
 
Uzasadnienie merytoryczne uchwały przedstawił Sekretarz Miasta i Gminy Pan Dariusz Ptaś, 
który między innymi powiedział zgodnie z art. 17 ust. l ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. - 
Prawo ochrony środowiska, organy wykonawcze poszczególnych szczebli administracji 
samorządowej zobowiązane są do sporządzania co 4 lata, programów ochrony środowiska. 
Pierwszy „Program Ochrony Środowiska dla Gminy Ogrodzieniec” został przyjęty Uchwałą Rady 
Miejskiej w Ogrodzieńcu 12 października 2004 r. Projekt Programu Ochrony Środowiska dla 
Miasta i Gminy Ogrodzieniec na lata 2012-2015 z uwzględnieniem perspektywy do 2019 
zgodnie z art. 17 ust. 2 pkt. 3 ustawy – Prawo ochrony środowiska, przekazany został do Zarządu 
Powiatu Zawierciańskiego i uzyskał tam pozytywną opinię (uchwała nr 73/389/12 Zarządu 
Powiatu Zawierciańskiego z dnia 30 maja 2012 roku).W trakcie opracowywania dokumentu 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxv_218_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxv_219_2012.pdf
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zapewniono również udział społeczeństwa w postępowaniu.. Program Ochrony Środowiska 
Miasta i Gminy Ogrodzieniec na lata 2012-2015 z uwzględnieniem perspektywy do 2019, 
uwzględnia priorytety Polityki Ekologicznej Państwa oraz cele przyjęte w programach ochrony 
środowiska wyższych szczebli i zawiera analizę stanu środowiska na terenie Gminy Ogrodzieniec 
oraz wnioski wynikające z Raportu z wykonania programu ochrony środowiska Gminy 
Ogrodzieniec. 

Zastrzeżenie wniesione przez radnego Fabiańczyka dot. Rozdziału IV, a ściślej obszaru objętego 
Naturą 2000 - Sekretarz wyjaśnił, że taki zapis w Programie jest tylko stwierdzenie istniejącego 
faktu. Natura 2000 to rządowy programem który został narzucony w związku z wejście Polski do 
UE. W roku 2009 roku był on przedłożony gminom do zaopiniowania, i wówczas nasza Rada 
negatywnie to zaopiniowała, radni nie chcieli wówczas aby te obszary w naszej gminie był objęty 
Naturą 2000, jednak zostało nam to narzucone pomimo braku zgody z naszej strony i negatywnej 
opinii Rady w tej sprawie. Wynika to z faktu, że jest to dokument rządowy sporządzony w 
związku z wejściu naszego kraju do Unii Europejskiej. Zapis w Programie Ochrony Środowisk 
dla MiG Ogrodzieniec dot. obszarów Natura 2000 jest tylko stwierdzeniem faktu i nasza opinia w 
tej sprawie nie będzie niczego blokować, opinia nigdy nie jest wiążąca – obojętnie czy byłaby ona 
pozytywna czy negatywna, co innego gdyby to były uzgodnienia, ale to była opinia wiec nie 
uwzględniono jej. Obecny zapis dot. występowania w gminie obszarów objętych Naturą 2000 
niczego nowego już nie powoduje i nie zmienia jest to tylko stwierdzenie istniejącego już faktu.  

Radny Jerzy Janoska wskazując na fakt, iż środowisko zmienia się na przestrzeni lat np. w 
kamieniołomach Cementowni była dawniej produkcja - wydobywano kamień, a obecnie ten teren 
zmienił się i środowisko tamtejsze jest już inne - powstały jeziorka i bujna roślinność - zatem 
radny zapytał kto i na jakich zasadach ustala oraz sprawdza czy dany obszar ma być objęty 
ochroną .  

Sekretarz Miasta i Gminy wyjaśnił - jest wykaz gatunków roślin oraz zwierząt i jeśli one 
występują na danym obszarze to teren ten objęty jest ochroną, niezależnie czy teren jest prywatny 
czy Skarbu Państwa, ale decyzja zapada na poziomie Wojewody oraz Ministra Ochrony 
Środowiska, jest to bowiem rządowy projekt opracowany na wniosek europejskiej komisji 
ochrony środowiska .  

Burmistrz MiG z kolei wyjaśnił kwestie budzące najwięcej emocji, a związane z procedurą 
postępowania na terenach objętych Naturą 2000 .Miedzy innymi Burmistrz zaznaczył, że w 
Podzamczu w okolicach zamku gdy oglądano tereny w związku planami wytyczenia tam tras 
narciarstwa biegowego dyskutowano z przedstawicielami ochrony środowiska i dopytywano 
szczególnie o kwestie dot. postępowania na terenach Natura 2000. Sytuacja w tej sprawie 
przedstawia się następująco - na wniosek wojewody minister ds. ochrony środowiska proponuje 
objąć ochroną tereny na których występują pewne gatunki fauny i flory mogą to być np. miejsca 
lęgowe ptaków i na takim terenie zakłada się, że dany gatunek ptaków występuje, co nie znaczy 
że nic na tym terenie Natura 2000 nie będzie można nić robić. Przedłuża się tylko procedura 
postępowania, bowiem należy przygotować dodatkowe dokumenty jak np. raport oddziaływania 
na środowisko. Następnie specjaliści: przyrodnicy, ekolodzy sprawdzają czy dana działalność 
będzie przeszkadzać i jak ona będzie oddziaływać na środowisko, W Podzamczu np. występują 
określone gatunki roślin i jeśli dane środowisko jest sprzyjające do rozwoju tej roślinności to nie 
wolno tam ingerować i prowadzić działalności, ale już dalej środowisko jest nieco inne,  
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różnorodne np. lasy mieszane i wówczas można działalność prowadzić. Natura 2000 to obszar 
potencjalnie występujących gatunków fauny i flory i o tym czy można czy nie można tam coś 
robić decydują określone procedury czyli musi być raport oddziaływania na środowisko oraz 
wizyta przedstawicieli ochrony środowiska, ekologów i przyrodników,  

 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad komisji rady i zyskał pozytywną opinię. Radny Apel 
Krzysztof odczytał projekt uchwały. Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta, za jej przyjęciem głosowało 9 radnych, 1 był przeciwko, w 
glosowaniu uczestniczyło 10 radnych  
Uchwale nadano Nr XXV/220/2012 
 
Ad.15 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektów dla Działania 9.5 Oddolne 
inicjatywy edukacyjne na obszarach wiejskich, Priorytetu IX Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki w województwie śląskim. 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Sekretarza MiG na początku sesji podczas 
uzasadniania wniosku o wprowadzenie dodatkowej uchwały pod obrady.  
 
Radny Apel Krzysztof odczytał projekt uchwały. Radni nie mieli uwag. Odbyło się 
głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 10 radnych, w 
glosowaniu uczestniczyło 10 radnych  
Uchwale nadano Nr XXV/221/2012 
 
Ad.16 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LVIII/430/2010 Rady Miejskiej w 
Ogrodzieńcu z dnia 21 września 2010r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w 
drodze przetargu niezabudowanej nieruchomości położonej przy ul. Edukacyjnej w 
Gieble gm. Ogrodzieniec 
 
Projekt uchwały został omówiony przez Sekretarza MiG na początku sesji podczas 
uzasadniania wniosku o wprowadzenie dodatkowej uchwały pod obrady.  
 
Radny Apel Krzysztof odczytał projekt uchwały. Radni nie mieli uwag. Odbyło się 
głosowanie. Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 10 radnych, 
w glosowaniu uczestniczyło 10 radnych  
Uchwale nadano Nr XXV/222/2012 
 
 
 
 
 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxv_220_2012.pdf
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Ad.17 
Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Burmistrza.  
 
Radny Jerzy Kołodziej – mieszkańcy ul. Wodnej proszą o wyczyszczenie koryta rzeczki z 
traw i naniesionego piasku.  
 
Radny Zygmunt Podsiadło złożył następujące zapytania /interpelacje  
1. Co z remiza OSP w Podzamczu, odpadające tynki kostka brukowa zmagazynowana na 
małym placu, pokrzywiona barierka wjazdowa, zardzewiałe ogrodzenie – kto zarządza ta 
organizacja, kto za to aktualnie jest odpowiedzialny. 
2.Kiedy rozpocznie się likwidacja dzikich wysypisk na terenie podzamcza 
3.Kiedy mieszkańcy Podzamcza i przebywający turyści mogą liczyć na chodnik przy ul. 
Krakowskiej – czy zostały podjęte jakieś działania w tym zakresie. 
4.Co z pokrzywionymi barierkami przy drodze wojewódzkiej obok remizy osp w Podzamczu. 
5.Czy nowo otwarty hotel poziom 511 płaci podatki – w jakiej wysokości, oraz kiedy będzie 
przyzwoity dojazd do tego hotelu. 
6. Kiedy zostanie rozwiązany problem mieszkańców ul. Bonerów miedzy innymi interpelacja 
z dnia 02.07.02012. 
7.Kiedy będzie podłączona woda w siłowni w Cementowni. 
8. Co z Gimbusem - czy jest prawdą, że silnik jest rozmrożony, kto za to jest odpowiedzialny. 
9. Fontanny na placu jurajskim nadal nie chodzą,  a jest już 10 lipca. 
 
Radny Patryk Szczygieł - poprosił w imieniu młodzieży korzystającej z boiska sportowego 
przy ul. Mieszka I o poprawę nawierzchni, wyrównanie gruntu oraz oświetlenie (lampa jest w 
pobliżu, ale brakuje w niej żarówki). 
 
Radny Jerzy Janoska – w mieniu mieszkańców Fugasówki i Markowizny ponownie proszę o 
usytuowanie przejścia dla pieszych pryz przystankach autobusowych na początku i na końcu 
ulicy Poniatowskiego. Sprawa jest o tyle pilna, a nawet bardzo pilna bowiem w/w miejsca to 
praktycznie przejścia przez jezdnię dla mieszkańców, a zwłaszcza dla dzieci korzystających z 
komunikacji i dojeżdżających do szkół.  
Proszę też o wycinkę krzewów wzdłuż ścieżki rowerowej od Państwa Saczyńskich do Wydry 
Zielonej. 
Proszę również Pana Burmistrza o interwencję w Powiatowym Zarządzie Dróg w Zawierciu 
w następujących sprawach:  
- naprawy zapadającego się chodnika przy przystanku głównym w Fugasówce.  
- naprawa wyrwy w asfalcie na łuku ulic: Poniatowskiego i Bzowskiej  
- załatanie dziur w asfalcie na całym odcinku ulic: Mickiewicza i Kolejowej 
- naprawa studzienki burzowej przy ul. Bzowskiej 
 
Burmistrz MiG udzielając odpowiedzi między innymi powiedział:  
– Potok Ogrodzieniecki znajduje się pod opieką Śląskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 
Wodnych. W sprawie konieczności przeprowadzenia prac konserwacyjnych rozmawiałem już 
z przedstawicielem tego urzędu, który poinformował mnie, że prace są zaplanowane do 
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wykonania w najbliższych tygodniach, jednak trzeba poczekać na zakończenie przetargu w 
sprawie wykonawcy. Naprawa murków należy do właścicieli posesji, gdy znajdują się na 
terenach prywatnych lub do gminy - jeśli uszkodzenia są w pasie drogowym. 

Działką i budynkiem remizy administruje jednostka OSP w Podzamczu, która jest 
odpowiedzialna za utrzymanie czystości i porządku na tym terenie. Niestety otrzymaliśmy 
informację, że w najbliższym czasie odbędzie się Walne Zebranie OSP w sprawie 
samorozwiązania tej jednostki. 

 Problem z dzikimi wysypiskami mamy w wielu miejscach w gminie. Postaramy się to 
uprzątnąć. Na nic się jednak zda sprzątanie przez służby komunalne, jeśli będzie 
przyzwolenie na wywożenie śmieci do lasu. Wszyscy musimy dbać o czystość i jeśli nie 
będziemy się wzajemnie upominać, to będzie brudno na szlakach turystycznych, polach i 
lasach. Przecież nie robią tego ludzie z innej gminy, lecz mieszkańcy najbliższej 
miejscowości.  

Budowa chodnika na ul. Krakowskiej jest w kompetencji Powiatowego Zarządu Dróg.  

W sprawie naprawy barierek przy drodze wojewódzkiej rozmawiałem z PZD – jeśli nie są 
naprawione będziemy interweniować ponownie. 

Podatki dla Hotelu Poziom 511 są naliczane, zgodnie ze złożoną deklaracją podatkową.  

Dojazd do hotelu będzie poprawiony, jeżeli uda nam się rozwiązać problem odwodnienia ul. 
Szlak. Potrzebne jest przeprowadzenie kanału odwadniającego przez dwie działki prywatne. 
Mieliśmy zgodę jednego z właścicieli, który wycofał się po tym, jak nie zgodził się jego 
sąsiad na przeprowadzenie odwodnienia po jego działce. Stoimy w martwym punkcie. Droga 
nie zostanie naprawiona, jeżeli nie będzie możliwe wykonanie odwodnienia.  

Ulicę Bonerów można poszerzyć, jeżeli właściciele wyrażą zgodę na cofnięcie się z 
ogrodzeniem. 

W sprawie podłączenia wody w siłowni w Cementowni użytkownik powinien wystąpić do 
ZGK o wydanie warunków technicznych dostawy wody i podpisać umowę na odbiór wody. 

Gimbus jest przeznaczony do sprzedaży. Nic mi nie jest wiadomo na temat rozmrożenia 
silnika. 

Fontanny będą uruchomione w najbliższym czasie .Jeżeli będzie to możliwe oświetlenie 
zostanie uruchomione. 

Z powodu braku chodnika po drugiej stronie ul. Poniatowskiego nie można wykonać przejść 
dla pieszych przy przystankach. Zgodnie z przepisami musi być chodnik po obu stronach 
ulicy.  Nie  jest  to  droga  gminna,  więc  nie  mogę się wypowiadać za  jej  zarządcę,  ale  w  
poprzednich latach sprawa była przedmiotem wielu interwencji, które zakończyły się 
negatywnie.  

Krzewy wzdłuż ścieżki pieszo-rowerowej przytniemy we własnym zakresie. 
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Naprawa uszkodzonych dróg i chodników, zapadniętych studzienek wymienionych ulic na 
Fugasówce leżą w kompetencji Powiatowego Zarządu Dróg w Zawierciu, więc sprawę 
przekażę zgodnie z kompetencjami. 

 
Ad.18 
Wnioski i oświadczenia.  
 
 Nie było  
 
 
Ad.19 
Zamknięcie obrad. 
Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Maria 
Lipka-Stępniewska dokonała zamknięcia XXV sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dziękując 
wszystkim obecnym za udział. 
 
Protokoł sporządziła. M. Piecha     

Podpis Przewodniczącej Rady 
 


